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111 回眸2008年

· 地区生产总值4419.5亿元

· 人均生产总值73053元

· 财政一般预算收入365.43亿元

· 全社会固定资产投资1877.02亿元

· 社会消费品零售总额1391 .48亿元

· 对外贸易进出 口总额560 .28亿美元

· 民营经济增加值占地区生产总值比重60.8%

· 城镇新增就业11 .8万人

· 城市居民人均可支配收入23605元

· 农民人均纯收入11280元



Briel su阿ey 01 the city 

1IIIn 2008 

• GDP:441 .95 billion Yuan 

• Per-capita GDP : 73,053 Yuan 

• Financial revenues: 36.543 billion Yuan 

• Fixed Asset Investment: 187.702 billion Yuan 

• Retail sales 口fc口nsumer goods : 139.148 billion Yuan 

• Import and export value :56.028 billion US dollars 

• Percentage of the added value of the non-state-owned economic 

sector in the city's overall GDP:60.8 percent 

• Number of urban people newly employed: 118,000 

• Per capita disposable income of urban residents : 23,605 Yuan 

• Per capita income of farmers : 11 ,280 Yuan 
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111 充满活力的城市

承载千年文明 ， 充满温情和水 ， 江苏省无锡市位于美丽富庶的太

湖之滨 ， 土地丰饶 ， 是中国著名的鱼米之乡 ， 享有"太湖明珠"的美誉。

无锡是江南历史文化名城 ， 是中国重要的经济中心城市.品牌

经济城市 、 中国优秀旅游城市 . 国家卫生城市 ‘ 国家环保模范城

市 、 国家园林城市、全国创建文明城市工作先进市 . 中国服务外包

示范城市，是全国综合竞争力十强城市 ， 被权威机构认定为"中国投

资环境最优城市"和"中国最

具发展前途的城市"之一 。

无锡市是CCTV"中国最具经

济活力的十大城市"之一，

"中国十大品牌经济城市"之

一 ， 并已连续四年在《福布

斯》最佳商业城市排行榜上

名列前茅。
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111 City of charm 

Bearing a thousand years of civilization , full of warmth and water sceneries, 

wuxi is located in the beautiful and wealthy land along Taihu Lake. It is a 

fertile land of fish and rice , well known in China as "right pearl shining over 

Taihu Lake". 

Wuxi is a famous city with a long history and rich culture in southern Yangtze 

River. It is an important economic center, a brand economy city, an 

Outstanding Tourist City of China , a National Sanitary City, a National Model 

City for Environmental Protection , and a National Garden city, a model of 

promoting its civilization , a demonstration city of outsourcing service 

According to the rating of the authoritative organs concerned, Wuxi is among 

the Most Outstanding Cities of China in Terms of Investment Environment, 

and the Most Promising Cities 口f China in Terms of Development Potential 

Wuxi is listed by China Central Television (CCTV) among the nation 's top ten 

in terms of comprehensive competitiveness. It is among the Top 10 

Economic Cities and has been listed on Forbes as one of the top best 

com付lercial cities. 

端1

、. I 

且 『

EF二;什莲.苦.
-~- 在川;二 . 字 -μJ户'

~ .............. ~"'~/ 一·~ 电

』三号三二一_~ ~ . ..~..7/ 

05/06 



无锡概览
General Introduction of Wuxi 

111 地理位置及概况

无锡市地处中国江苏省东南部 、 中国经济最发达的长江三角洲

地区 ， 位于北纬31 ØY'至3202' ，东经119033'至 120038' 东距上海128

公里 ， 南濒太湖 ， 与浙江省相邻 ， 北依长江， 离南京183公里。 境内

有35公里的长江黄金水道岸线。

无锡市境内以平原为主 ， 星散分布着低山 、 丘陵 。 南部为水网

平原 ， 中部为低地辟成的水网土于团 ， 西南部地势较高 ， 为低山和丘

陵地区 。 其中山区和丘陵面积为782平方公里 ， 占总面积的 16 .8%

水面面积为 1502平方公里 ， 占总面积的31 .4% 。
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111 Geographic location 

城市概况
Bliel5U阿ey 01 the city 

Wuxi located at 31 "7' - 3202' N and 119 033' - 120038' E, lies in the 

southeastern part of Jiangsu Province. Abutting the picturesque Taihu Lake, 

it belongs to the economically developed Yangtze River Delta. It has Suzhou 

to the east; is 128 km from Shanghai ; faces Taihu Lake in the south; 

neighbors Zhejiang Province; is 183 km from Nanjing ; has the Yangtze River 

in the north; and commands 35 km of the golden Yangtze River bank 

Wuxi is in the plain area , dotted with sporadic low-Iying mountains and hills 

Its s口uthern part is a plain cut by many rivers; its central part is composed of 

low-Iying paddy fields surrounded by dykes; and its southwestern part 

features low mountains and a hilly area in Yixing . Mountainous and hilly 

areas total 782 square km, making up 16.8 percent of the total area ; water 

covers an area of 1,502 square km , making up 31 .4 percent of the total 

07108 
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111 行政区划和人口

无锡市辖江阴 . 宜兴2个县级市和崇安区 . 南长区 . 北塘区、锡

山区 . 惠山区 . 滨湖区、新区7个区 。 全市总面积4788平方公里，

全市常住人口 610 .73万 。



城市概况
Brielsu阿'ey 01 the city 

111 Administrative Division & Population 

Wuxi exercises jurisdiction over the county-Ievel cities of Jiangyin and Yixi吨 ，

as well as seven districts of Chongan , Nanchang, Beitang, Xishan, Huishan, 

Binhu and Xinqu . It covers an area of 4,788 square km and has a total 

population of 6.1073 million 
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111 气候及自然条件

无锡属亚热带海洋性气

候，四季分明 ι 气候温和，雨

水充沛，曰照充足。 1 月份平均

气温在2 .8 'C 左右 7月份平均

气温在28'C 左右 。 常年平均气

温15 . 5'C . 无霜期长 a 无霜;东

日约250天左右，雨量充沛 ，

主要集中在夏季 ， 年降水量为

1000毫米左右。 由于受太湖水体和宜兴南部丘陵山区复杂地形等因

素的影响 ， 局部地区小气候条件多种多样 ， 具有南北农业皆宜的特

点 ， 作物种类繁多 。

无锡境内有山(惠山 、 锡山 、 晖峰山 、 马迹山 、 铜官山等) ‘ 有江

(长江) 、 有河(京杭大运河)、有湖(太湖)。 辖区内多平原 ， 水网密布 ，

土地肥沃 ， 物产丰富 。 主要种植水稻 . 小麦 、 油菜 ， 出产林果 . 棉

花 、 蚕桑 ， 特产有碧螺春 、 阳羡茶叶 . 太湖三自(太湖银鱼 . 自鱼 .

自虾) 、 太湖大闸蟹 . 长江剑鱼 、 无锡排骨 、 紫!ij\ 陶瓷 、 泥人、锡

绣等 ， 是中国著名的"江南鱼米之乡 素有"太湖明珠"的美誉。
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